
Σύντομη παρουσίαση θέσεων ΕΣΕΠΗΕ από τον κ. Κωνσταντίνο Αθανασιάδη, Πρόεδρο ΔΣ, στη 

συζήτηση στρογγυλής τραπέζης με θέμα «Η Αγορά Ηλεκτρικής Ενέργειας της Ελλάδας σε 

Μετάβαση» 

Κ. Σταμπολή σας ευχαριστώ πολύ εκ μέρους του ΕΣΕΠΗΕ για την τιμή που μας κάνετε με την 

πρόσκληση και παρουσία μας στην πολύ ενδιαφέρουσα εκδήλωση του ΙΕΝΕ.  

Στις προηγούμενες δύο Συνεδρίες παρουσιάστηκαν θέσεις των θεσμικών και παραγωγικών φορέων 

της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας. Αν αναλύσει κανείς τις θέσεις αυτές θα διαπιστώσει ότι εν τέλει 

όλοι έχουν δίκιο … όμως μερικώς: 

1. Η ΔΕΗ έχει δίκιο ότι συνέβαλε αποφασιστικά στον εξηλεκτρισμό της Ελλάδας και στην 

ενεργειακή της ασφάλεια, αλλά δυστυχώς καθυστέρησε υπέρμετρα τον ανασχηματισμό της 

παρότι ήταν γνωστός ο μετασχηματισμός της αγοράς τόσο σε τοπικό όσο και σε Ευρωπαϊκό 

επίπεδο. 

2. Οι εναλλακτικοί παραγωγοί έχουν δίκαια αιτήματα, πχ να αποζημιώνονται για τις υπηρεσίες 

και για τη διαθεσιμότητα που προσφέρουν στο Σύστημα, αλλά το ύψος και ο τρόπος 

αποζημίωσης θα πρέπει να προσδιορισθούν βάσει σχετικών μελετών που θα αποτυπώνουν 

τις ανάγκες και τις επιπτώσεις στην αγορά (όπως ζητείται και από την Ε.Ε.). 

3. Οι ΑΠΕ έχουν δίκιο ότι θα πρέπει να πληρώνονται έγκαιρα και χωρίς τις γνωστές 

καθυστερήσεις. Για να γίνει αυτό θα πρέπει ο σχετικό λογαριασμός να μην είναι 

ελλειμματικός, αλλά ο τρόπος για να γίνει αυτό δεν είναι το ΠΧΕΦΕΛ. Η μεθοδολογία του 

ΠΧΕΦΕΛ είναι λανθασμένη στη λογική της καθώς δεν είναι δυνατόν να υπολογίζεται εικονική 

τιμή βάσει παραμέτρων που δεν θα ήταν οι ίδιες αν δεν υπήρχαν εξαρχής οι ΑΠΕ. Όπως 

προκρίνει και η Ε.Ε. η αποζημίωση των ΑΠΕ για το μέρος που δεν καλύπτεται από την τιμή 

χονδρεμπορικής θα πρέπει να γίνεται αποκλειστικά μέσω του ΕΤΜΕΑΡ, ώστε να 

απεικονίζεται ξεκάθαρα πιο είναι το κόστος στο Σύστημα. 

4. Υπάρχει μία διάχυτη ανησυχία ότι η εφαρμογή των νέων αγορών θα καθυστερήσει τελικά, 

σε σχέση πάντα με το χρονοδιάγραμμα που είχε καταγραφεί πριν λίγους μήνες. Ο ελάχιστος 

χρόνος θέσης σε λειτουργία τουλάχιστον 3 εκ των νέων αγορών, ήτοι Προημερήσιας, 

Ενδοημερήσιας και Εξισορρόπησης ήταν (εμμέσως) γνωστός από τον προηγούμενο 

Οκτώβριο, όταν ο ΑΔΜΗΕ δημοσίευσε την προκήρυξη για το διεθνή διαγωνισμό προμήθειας 

του νέου πληροφοριακού συστήματος για την Αγορά Εξισορρόπησης. Το χρονοδιάγραμμα 

ήταν ότι εντός Δεκεμβρίου οι εταιρείες θα υπέβαλαν την εκδήλωση ενδιαφέροντος και αφού 

έβγαινε η short list θα είχαν 50 μέρες για την κατάθεση προσφορών. Το νέο πληροφοριακό 

σύστημα θα πρέπει να είναι σε λειτουργία 12 μήνες από τη στιγμή που θα υπογραφεί η 

σύμβαση με τον προτιμητέο προμηθευτή. Λαμβάνοντας υπόψιν ότι κανένα πληροφοριακό 

σύστημα δεν έχει εγκατασταθεί και λειτουργήσει σε καμία εταιρεία του κόσμου εντός 

χρονοδιαγράμματος, θα πρέπει να προσθέσουμε και κάποιο εύλογο χρόνο καθυστέρησης. 

Επομένως, οι 3 αυτές αγορές δεν προβλεπόταν από τότε να λειτουργήσουν πριν το τέλος του 

1ου Εξαμήνου του 2019. 

5. Οι Ελληνική βιομηχανία θέλει να ξέρει πως θα διαμορφωθούν οι τιμές μετά τη λειτουργία 

των τεσσάρων νέων αγορών. Δυστυχώς κανείς δε μπορεί να απαντήσει σε αυτό το ερώτημα, 

αλλά μπορούμε με βεβαιότητα να της πούμε ότι θα έχει πληθώρα εργαλείων ώστε να 

επιτύχει το χαμηλότερο δυνατό κόστος. Εργαλεία που δεν υφίστανται σήμερα. 



6. Δηλώθηκε σήμερα ότι τα χρονοδιαγράμματα είναι στενά, σύντομα, κ.ο.κ. Πολλές φορές 

είναι. Είτε λόγω αναγκών, είτε λόγω καθυστερημένης αντιμετώπισης γνωστών, από καιρό, 

θεμάτων. Αυτό όμως δε δικαιολογεί ούτε διαβουλεύσεις 2 εργάσιμων ημερών, ούτε να 

ζητείται από την αγορά να πάρει θέση σε προτάσεις χωρίς την απαιτούμενη τεκμηρίωση.   

Καθώς ο σχεδιασμός των Νέων Αγορών είναι κομβικής σημασίας για την επόμενη μέρα του συνόλου 

της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας, είναι πολύ σημαντικό να γίνει με τον πιο σωστό τρόπο. Αυτό δεν 

επιτυγχάνεται όταν ΡΑΕ, ΑΔΜΗΕ, ΛΑΓΗΕ/ ΕΧΕ σχεδιάζουν από μόνοι τους και η συνεισφορά των 

θεσμικών φορέων των συμμετεχόντων γίνεται μέσω διαβουλεύσεων και επιστολών. Θα πρέπει οι 

θεσμικοί φορείς να συμμετάσχουν ενεργά. Για να γίνει αυτό θα πρέπει να κάτσουμε όλοι σε ένα 

τραπέζι και να συνδιαμορφώσουμε το ρυθμιστικό πλαίσιο.  Η πρόταση αυτή δεν είναι κάτι που 

σκέφτηκε και προτείνει απλά ο ΕΣΕΠΗΕ, είναι η διαδικασία που ακολουθούν τόσο το Χρηματιστήριο 

Αθηνών όσο και η TERNA όταν τίθεται θέμα τροποποίησης των Κανονισμών λειτουργίας τους.  

Επειδή όλοι φέρουμε καίρια ευθύνη ο μετασχηματισμός της αγοράς να γίνει με τον καλύτερο δυνατό 

τρόπο και να απαιτήσει τις λιγότερες δυνατές μεταβατικές ρυθμίσεις και διορθωτικές κινήσεις, καλό 

θα ήταν όλοι μας να συνεργαστούμε για να πετύχουμε. 


